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Potpisana Deklaracija o osnivanju Mreže za EU integracije Saveza općina i gradova FBiH

U Sarajevu je održan Osnivački sastanak Mreže za EU integracije Saveza općina i gradova Fed-
eracije Bosne i Hercegovine na kojem su članovi i članice Mreže usvojili Poslovnik o radu i Pro-
gram rada, te potpisale Deklaraciju o osnivanju Mreže. Na sastanku je za predsjednika Mreže, 
jednoglasno izabran Srećko Mikulić iz Općine Grude, a za zamjenika Haris Sijarić iz Općine 
Centar Sarajevo. Mreža je neformalno konsultacijsko i savjetodavno tijelo s  dugoročnim ciljem 
razmjene i praktične primjene znanja, iskustava i dobrih praksi u radu službenika/ica jedinica 
lokalne samouprave koji sudjeluju u aktivnostima provođenja europskih integracija u svojim 
lokalnim zajednicama i komunikacije sa nadležnim institucijama, nevladinim organizacijama 
i drugim razvojnim akterima koji djeluju na lokalnom nivou. Tijekom sastanka prisutnima se 
obratio predsjednik Komisije međunarodne veze, suradnju i europske integracije SOGFBiH 
Marijan Oršolić koji je kazao kako su ambicije da se sve članice Saveza aktivnije uključe u 
ovaj proces. Ovom sastanku prethodio je i sastanak Komisije za međunarodne veze, suradnju 
i EU integracije čije je gradonačelnik Orašja predsjednik. Ova aktivnost se sprovodi u sklopu 
Projekta „Jačanje saveza općina/opština i gradova u Bosni i Hercegovini“ koju implementira 
Savez općina i gradova Federacije BiH u saradnji sa Asocijacijom lokalnih vlasti i regije Švedske 

(SALAR), a uz podršku vlada Švedske i Švicarske.
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Gradsko vijeće

Na 40.-oj sjednici Gradskog vijeća usvojen Plan upravljanja imovinom i Plan 
zajedničke komunalne potrošnje 

Na samom početku 40. sjednice Gradskog 
vijeća Orašje održane 28.03.2024. godine u 

Vijećnici Omladinskog doma, svečanu prisegu 
dala je nova vijećnica iz političke stranke Neza-
visni-Neovisni Lejla Kapetanović, a potom su 
vijećnici usvojili dnevni red od osam točaka. 

Prvi materijal o kojemu su raspravljali, nakon 
usvajanja Izvoda iz Zapisnika s 39. sjednice 

i vijećničkih pitanja i inicijativa, bio je nacrt Plana 
upravljanja imovinom Grada Orašja 2024-2027. 
Plan upravljanja imovinom razvijen je na temelju 
Protokola o suradnji za lokalni razvoj između 
Grada Orašja i Projekta unapređenja efikasnosti 
lokalnih usluga u Bosni i Hercegovini (PIPLS) ko-
jeg provodi UNDP, a nastao je u suradnji između 
Radnog tima Grada Orašja i koordinatora PIPLS 

projekta. Planom upravljanja želi se osigurati 
ekonomski svrhovito, učinkovito i transparentno 
upravljanje imovinom kao što su stanovi, poslovni 
prostori i građevinsko zemljište u vlasništvu Gra-
da. Nacrt je poslije rasprave usvojen Zaključkom. 

Odlukom je Gradsko vijeće utvrdilo da je od 
javnog interesa izgradnja spomen-obilježja 

i drugih sadržaja u Donjoj Mahali, te da se može 
pristupiti potpunom izvlaštenju na zemljištu 
na kojem će biti izgrađeno spomen-obilježje. 

Zaključkom je usvojeno Izvješće o realizac-
iji Plana i programa zajedničke komunalne 

potrošnje Grada Orašja za 2023. godinu, a za-
tim i prijedlog Plana i programa ZKP-a za 2024. 
godinu. Planom i programom obuhvaćeno je: 
održavanje čistoće – čišćenje javnih površina; 
odvodnja atmosferskih i otpadnih voda s javnih 
površina; održavanje groblja/mezarja i pasivnih 
groblja; upravljanje i održavanje javne rasvjete; 
dekoriranje ulica za Božićno – Novogodišnje 
blagdane; obavljanje kafilerijskih usluga. U 
Proračunu Grada Orašja za 2024. godinu za 
ovu namjenu planirano je 643.332,25 KM.

Na sjednici je dana suglasnost na Odluku 
Uprave Mezarja koju čine Medžlis Islam-

ske zajednice Orašje i J. P. „Komunalac“  d.o.o. 
Orašje o visini troškova redovnog održavanja i 
uređivanja Mezarja u Orašju. Definirano je i to 
da će za potrebe Uprave Mezarja Grad Orašje 
izvršiti nabavku dva kontejnera za odvoz smeća 
iz Proračuna Grada Orašja za 2024. godinu.

Sjednica je završila usvajanjem 
Izvješća o radu Općinskog pravo-

braniteljstva u Orašju za 2023. godinu. 

Gradsko vijeće donijelo Odluku o raspodjeli jednokratne pomoći za saniranje 
dijela štete od olujnog nevremena prošle godine

Predsjednik Gradskog vijeća Orašje Stanko 
Vincetić predložio je dnevni red od 16 

točaka za 41. sjednicu održanu 8. svibnja 
2024. godine. Dnevni red je usvojen kao i Iz-
vod iz Zapisnika sa 40. sjednice, a nakon 
točke: Vijećnička pitanja i inicijative, vijećnici 
su usvojili i Izvješće o izvršenju Proračuna 
Grada Orašja za prošlu godinu. Po izvršenju 

Proračun je na kraju godine iznosio malo više 
od osam milijuna maraka od planiranih deset. 

Vijećnici su usvojili i Izvješće o utrošku sred-
stava tekuće pričuve Grada Orašja za prošlu 

godinu. Ukupno je doneseno 48 pojedinačnih od-
luka o dodjeli sredstava tekuće pričuve, čija uku-
pna vrijednost je 60.000,00 KM ili 100,00 % plan-
iranih sredstava u Proračunu za 2023. godinu.
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Usvojeno je i Izvješće o radu Gradonačelnika 
i službi za upravu za 2023. godinu, nakon 

čega su vijećnici raspravljali o prijedlogu Od-
luke o raspodjeli jednokratne novčane pomoći 
za saniranje dijela šteta nastalih tijekom pri-
rodne nesreće – olujno nevrijeme 19.07.2023. 
godine na području grada Orašja.  Prema re-
zultatima procjene Gradskog Povjerenstva za 
procjenu šteta od prirodnih i drugih nesreća 
Grad bi trebao osigurati sredstva za otklanjan-
je posljedica šteta na materijalnim dobrima u 
vlasništvu građana i pravnih osoba (saniranje 
šteta) u ukupnom iznosu: 7.806.754,27 KM i to 

za građane: 6.640.868,03 KM (1.321 prijava), 
a za pravne osobe: 1.165.886,24 KM  (42 pri-
jave). Kako je Gradu Orašju na raspolaganju 
samo 400.000,00 KM za pomoć u saniranju 
posljedica od olujnog nevremena, predloženom 
Odlukom utvrđeno je da će tu pomoć ostvariti 
1.006 prijava, odnosno 979 prijava građana 
i 27 prijava pravnih osoba koji su imali štetu 
na građevinskim objektima, plastenicima, 
plasteničkoj proizvodnji i proizvodnji suncokreta. 
Građanima i pravnim osobama kojima je šteta 
od olujnog nevremena procijenjena 1.000,00 KM 
i više pripada naknada štete u iznosu od 150,00 
KM po osobi, a preostali dio dodijelit će se u 
proporcionalnom odnosu ukupno raspoloživih 
sredstava. Odluka je u ovom obliku usvojena. 

Nakon usvajanja nacrta Plana upravljanja 
imovinom razvijenom na temelju Protoko-

la o suradnji za lokalni razvoj između Grada 
Orašja i Projekta unapređenja efikasnosti loka-
lnih usluga u Bosni i Hercegovini (PIPLS) kojeg 
provodi UNDP, pred vijećnicima je predložen 
prijedlog Plana s obzirom na to da tijekom 15-o 
dnevne javne rasprave nije bilo sugestija ni pri-
jedloga za izmjenu. U predloženom Planu up-
ravljanja imovinom sadržana je analiza stanja 
i raspolaganja nekretninama: stanovi, poslovni 
prostori, zemljište, javne površine, te ostala 
imovina u vlasništvu Grada Orašja, s fokusom 
na kritične oblasti i prioritete, te plan upravl-
janja za period od tri godine. Plan je usvojen. 

Odlukom o utvrđivanju javnog interesa u svrhu 
proširenja Poduzetničke zone Dusine nad 

parcelom od 9.035 m² u vlasništvu fizičke osobe 
proglašen je javni interes za potpuno izvlaštenje 
u korist Grada Orašja. Ukupni obuhvat zone 
na toj lokaciji iznosi cca 172.000 m² s tim da je 
gotovo cijela u vlasništvu Grada Orašja, izuzev 
te parcele. Kako je predmetna parcela suk-
ladno planskom dokumentu i odluci vijeća dio 
Poduzetničke zone Dusine, Gradsko vijeće je 
usvojilo ovaj prijedlog kako bi se mogao pokre-
nuti postupak potpunog izvlaštenja predmetne 
nekretnine u korist Grada Orašja, nakon čega 
će se nastaviti sa izgradnjom ceste i osiguran-
jem osnovne infrastrukture za sadašnje i buduće 
investitore proizvodnih i poslovnih objekata.

Vijećnici su Odlukom utvrdili da je od javnog 
interesa izvođenje radova u svrhu polaganja 
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Gradsko vijeće

Grad Orašje dobit će skoro 610 tisuća eura bespovratnih sredstava od 
Europske investicijske banke

Samo jedna točka dnevnog reda bila je 
predložena za održavanje 42. sjednice 

Gradskog vijeća po hitnom postupku 21.5.2024. 
godine i to: prijedlog Odluke o davanju suglas-
nosti na zaključeni Sporazum o grantu. Grad-
sko vijeće dalo je suglasnost na zaključeni Spo-
razum o dodjeli bespovratnih sredstava koji je 
potpisan u Luksemburgu i Orašju između Eu-
ropske investicijske banke i Grada Orašja, kojim 
Europska investicijska banka dodjeljuje u korist 
Grada Orašja bespovratna sredstva u iznosu od 
609.925,00 EUR za financiranje projekta „Dizajn 
i izgradnja postrojenja za pročišćavanje pitke 
vode i uspostavu mreže priključaka vodoop-
skrbnog sustava u Kostrču – Općina Orašje. 

Grad Orašje je pristupio davne 2009. go-
dine projektu WATSAN kojim se vrši 

poboljšanje vodoopskrbe i kanalizacijske mreže, 
te prečistača pitke i otpadne vode, na području 
cijele BiH, odnosno FBiH. Tim pristupanjem 
projektu, predviđeno je sklapanje Ugovora o 
kreditu sa EIB-om na temelju Odluke Općinskog 

priključnih elektro kabela i raspletom za izgrad-
nju planirane trafostanice „Ribnjak“ Orašje, gdje 
je napajanje trafostanice predviđeno podzem-
nim kabelom s postojećeg zračnog stupa u 
dužini od cca 90 m pa je zbog toga nepotpuno 
izvlašteno zemljište u katastarskoj općini Donja 
Mahala III koje se vodi kao nekategorizirani put. 

Odlukom o planu parcelacije izvršena je 
parcelacija građevinskog zemljišta u 

vlasništvu Grada Orašja u svrhu privođenja 
zemljišta namjeni u ukupnoj površini od 8.932 
m². Planom parcelacije utvrđuje se veličina, 
oblik, položaj građevinske parcele, prist-
up parceli, regulacijske i građevinske linije i 
površine za javnu namjenu, a u ovom slučaju 
namjena je za izgradnju projekta Beer fest. 

Zbog isteka mandata dosadašnjim članovima 
Školskog odbora Osnovne škole Ruđera 

Boškovića Donja Mahala, Gradsko vijeće 
je donijelo Odluku o raspisivanju Javnog 
natječaja za izbor i imenovanje, a ovlasti-
lo Gradonačelnika da provede taj postupak. 

Gradonačelnik je ovlašten da provede i postu-
pak Javnog natječaja za imenovanje člana 

Gradskog izbornog povjerenstva Orašje, a u 
Povjerenstvo za provođenje tog natječaja Grad-
sko vijeće je imenovalo: Gabrijelu Martinović 
Dominković, Natašu Čolić i Sadiju Subašić. 

Vlada Županije Posavske vodi aktivnosti 
predviđene Planom i Programom održavanja, 

zaštite, rekonstrukcije, izgradnje i obnove javnih 
cesta za 2024. godinu, a koje uključuju i inve-
stiranje u ceste koje se nalaze u nadležnosti 
općina i grada sa područja Županije Posavs-
ke pa je zato Gradsko vijeće Orašje izglasalo 
Zaključak o davanju suglasnosti na investiranje 
u cestovnu infrastrukturu. Suglasnost se odnosi 
na rekonstrukciju dijelova ulica: Filipovići u Boku, 
Vladimira Nazora u Donjoj Mahali, Ive Andrića 
i Bana Jelačića u Oštroj Luki, rekonstrukciju 
ulice Braće Ribara u Donjoj Mahali, te izgrad-
nju i rekonstrukciju Sportske ulice u Kostrču. 

Sjednica je završila usvajanjem 
izvješća o radu u prošloj godini Cen-

tra za socijalni rad i Radiopostaje Orašje. 

vijeća 2009.godine, nakon čega su potpisani 
Ugovori i realizirani svi projekti. Na kraju ovog 
projekta, podnesen je zahtjev EIB-u za dodje-
lu grant sredstava, prije 3 godine, koji je odo-
bren, a uz koji treba dostaviti i pravno vanjsko 
mišljenje o cijelom procesu, koje opet može 
izdati samo ovlaštena odvjetnička kancelarija 
prihvaćena od strane EIB-e. Kako bi oni mogli 
završiti ovaj proces, neophodno je dostaviti i 
odluku Gradskog vijeća o odobravanju nave-
denog Sporazuma što su vijećnici i usvojili. 
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Održana 43. sjednica Gradskog vijeća Orašje

Gradsko vijeće Orašje započelo je svoju 43. sjednicu održanu 25.6.2024. godine s usvajanjem 
dnevnog reda od 20 točaka. Nakon usvajanja izvoda iz zapisnika s 41. i 42. sjednice, te vijećničkih 

pitanja i inicijativa, poslije rasprave, usvojeno je i Izvješće o izvršenju Proračuna Grada Orašja za 
razdoblje 1.1.2024. do 31.3.2024. godine. U prva tri mjeseca ove godine ukupno je ostvareno 21% 
prihoda i primitaka, a rashoda 18% od Proračuna koji iznosi više od 12 milijuna maraka. Odlukom o 
izmjenama i dopunama Odluke o općinskim pristojbama, Grad je bio dužan uskladiti pristojbe s fed-
eralnim pristojbama u dijelu naknada za usluge katastra, što su vijećnici odobrili. Donošenju nove 
Odluke o zaštiti izvorišta vode za piće „Kostrč“ pristupilo se prvenstveno radi zakonske obaveze 
za donošenje i usuglašavanje ovog akta sa važećim propisima, a zatim i radi trajne zaštite zdrav-
lja stanovništva uspostavom zaštitnih zona i zaštitnih mjera za izvorišta vode za piće „Kostrč“. Na 
području grada Orašja trenutno je u primjeni Odluka o zaštiti izvorišta vode za piće „Kostrč“ iz 2020. 
godine. Međutim, kako je analizom tijekom primjene ove Odluke utvrđeno da postoje određene 
nedorečenosti, odnosno da se ne uvažava faktičko stanje, što dovodi do nemogućnosti razvoja 
područja obuhvaćenog navedenim zonama, pristupilo se izradi izmijenjene odluke, a prije toga ana-
lizi cijelog procesa te izradi Izmijenjenog Elaborata. Predloženim izmjenama se jasno definiraju zone, 
obuhvat istih, obvezne mjere zaštite, te djelatnosti koje su dozvoljene uz dodatne mjere zaštite kao 
i posebne mjere zaštite. Odluka je usvojena u nacrtu i pred vijećnicima se naći u još jednom čitanju. 
Gradsko vijeće je odlučilo da Grad Orašje pristupa Sporazumu gradonačelnika za klimu i ener-
giju, čime se obavezuje smanjiti emisiju CO2, povećati otpornost na klimatske promjene i predložiti 
rješenja za ublažavanje energetskog siromaštva na svom području, a gradonačelnika ovlastilo za 
potpisivanje. Grad Orašje je uz još četiri jedinice lokalne samouprave iz Bosne i Hercegovine, te po 
pet JLS iz Srbije i Crne Gore na temelju javnog poziva odabran da sudjeluje u Green Kick projektu 
koji je dio Europske klimatske inicijative (EUKI). Prijedlogom Odluke o proširenju Poduzetničke zone 
Dusine, Poduzetnička zona proširuje se i obuhvaća zapadni dio od magistralne ceste M 1.8 u uku-
pnoj površini od 478.424 m², istočni dio kojeg čine dvije zasebne cjeline u površinama od 317.584 
m² i 105.000 m² te istočni dio od postojeće Poduzetničke zone Dusine koja je određena sukladno 
Regulacijskom planu Poduzetnička zona III u površini od 480.300 m², a sve sukladno Prostornom 
planu Županije Posavske. Odluka je usvojena. Vijećnici su utvrdili da je od javnog interesa izvođenje 
radova u svrhu polaganja PE-HD cijevi i provlačenje bakarnih kabela prema idejnom projektu 
„Proširenje TK mreže Dusine“, te da se može pristupiti nepotpunom izvlaštenju određenih parcela u 
ovu namjenu. Drugom odlukom utvrđeno je da je od javnog interesa i izvođenje radova u svrhu le-
galizacije i postavljanja MSAN kabineta i rekonstrukcija TK mreže u Bukovoj Gredi prema Glavnom 
projektu „Postavljanje MSAN kabineta Bukova Greda i rekonstrukcija TK mreže Bok“ pa da se i na 
tim određenim parcelama može pristupiti nepotpunom izvlaštenju. Odobrena je prodaja zemljišta u 
površini od 208 m² u vlasništvu Grada Orašja putem izravne pogodbe kupcu „ZIN-INVEST“ d.o.o. 
Srebrenik radi oblikovanja građevinske parcele po cijeni od 60,00 KM po metru kvadratnom. Od-
lukom o prodaji gradskog građevinskog zemljišta i katastarskoj općini Orašje I putem javnog nad-
metanja – licitacije bit će prodane tri parcele za izgradnju višestambenih zgrada. Za raspisivanje 
javnog oglasa i provedbu ove Odluke zadužen je Gradonačelnik. Odlukom o upisu prava vlasništva 
Grad Orašje bit će u zemljišnim knjigama vlasnik nekretnina Osnovna škola Orašje i Dječji vrtić 
Pčelica. Ova Odluka bila je potrebna zbog toga što Grad Orašje ide u projekt proširenja Dječjeg 
vrtića za čije financiranje s viših razina vlasti je potrebno da bude i vlasnik, a svakako je osnivač ove 
dvije ustanove. Gradsko vijeće Orašje dalo je zaključcima suglasnost za pokretanje postupka dod-
jele koncesije za postavljanje solarnih panela na tri firme: Irass Donja Mahala, Conram Brčko i Gagi 
Ugljara. lija Baotić ponovno je imenovan za člana Gradskog izbornog povjerenstva Orašja nakon što 
mu je istekao prethodni mandat. Gradsko vijeće je dalo suglasnost na uvjetni upis Osnovne škole 
Antuna Gustava Matoša Vidovice u Registar osnovnih škola, a do kraja sjednice usvojilo izvješća o 
radu Javne ustanove Dječji vrtić Pčelica i Javne ustanove Centar za kulturu Orašje za prošlu godinu.
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Gradonačelnik

Federalna ministrica okoliša i turizma Nasiha Pozder posjetila Grad Orašje

U Orašju se federalna ministrica okoliša i turiz-
ma Nasiha Pozder susrela s gradonačelnikom 

Marijanom Oršolićem. Na sastanku u zgradi Gra-
da razgovarali su o aktualnim projektima Grada 
Orašja i održavanju 32. Internacionalnih susreta 
motorista u Orašju. Federalna ministrica se s 
gradonačelnikom pridružila značajnoj manifes-
taciji za ovu posavsku regiju, a koju organizira 
Moto klub “Posavac”. Ovaj klub je prepoznat kao 
društveno koristan. Ranije su, između ostalog, 
sanirali divlju deponiju na kojoj se organizira re-
gionalni moto kamp u kojem sudjeluju motoristi 
iz regije, ali i zapadne Europe. Spomenuti kamp 
predstavlja značajnu infrastrukturnu točku i zbog 
specifične geografske pozicije je veliki poten-
cijal za tranzitni turizam, što je i prilika za raz-
voj Posavine. “U nekoliko proteklih mjeseci dva 
puta sam u Posavini, kraju koji se često zapos-
tavlja. Želimo dati podršku kako spremnim pro-
jektima tako i idejama za unaprjeđenje životne 

Predstavnici Razvojne banke 
Federacije BiH u Gradu Orašju 

Vršitelj dužnosti predsjednika Uprave Raz-
vojne banke FBIH Borislav Trlin u pratnji 

suradnice posjetio je Grad Orašje. U zgra-
di Grada Orašja domaćin sastanka bio im je 
gradonačelnik Marijan Oršolić. Razgovarali 
su o provedbi zajedničkih projekata Razvojne 
banke i Vlade Federacije BiH, uključujući Pro-
jekt Svjetske banke za podršku malim i sredn-
jim poduzećima kao i o provedbi Garancijskog 

sredine, ali i aktiviranju turističkih potencijala. 
Kako budemo davali podršku onima koji su 
najčešće na marginama tako ćemo moći testirati 
i naše istinsko opredjeljenje za ravnomjerni re-
gionalni razvoj”, izjavila je ministrica Pozder.

fonda Federacije Bosne i Hercegovine. Kroz 
Garancijski fond, Razvojna banka izdala je 
više od 1.000 garancija u iznosu od 270 miliju-
na maraka, olakšavajući plasman 540 milijuna 
maraka kreditnih sredstava u realni sektor iz 
komercijalnih banaka pod povoljnijim uvjetima u 
odnosu na tržišne standarde. Time je direktno 
podržano oko 600 firmi iz 66 općina Federacije 
BiH koje zapošljavaju blizu 30.000 zaposlen-
ih. Novi sastav uprave Razvojne banke FBIH 
počeo je sa radom početkom ove godine, a v.d. 
predsjednik uprave Borislav Trlin informirao je 
gradonačelnika da će plan plasmana za 2024. 
godinu, koji predviđa povećanje od 35% u 
odnosu na prethodnu godinu, biti ispunjen već 
u prvom polugodištu ove godine. Gradonačelnik 
Marijan Oršolić upoznao je goste o broju firmi 
koje rade na području Grada, Poduzetničkoj 
zoni Dusine, aktualnim projektima. Na kraju 
sastanka zaključeno je da će Grad Orašje još 
jednom upoznati vlasnike firmi ukoliko im je 
potreban kredit da se obrate Razvojnoj banci 
Federacije BiH čija poslovnica postoji i u Orašju.
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Gradonačelnik u posjetu Srednjoj strukovnoj školi Orašje

Zbog planova da se učenici Osnove škole 
Orašje presele u zgradu Srednje struko-

vne škole, a učenici Srednje strukovne škole u 
zgradu Srednje škole fra Martina Nedića Orašje, 
bit će potrebno preseliti, uz učenike i nastav-

no osoblje, i učeničke radionice iz strukovne 
škole poput CNC radionice, elektrotehničke, 
radionice za mehaničku obradu metala, te 
medicinske radionice u Srednju školu fra Mar-
tina Nedića. Tim povodom gradonačelnik Mari-
jan Oršolić posjetio je Srednju strukovnu školu 
i s ravnateljicom Mirijam Filipović razgovarao o 
potrebama preseljenja i prilagodbe prostora u 
Srednjoj školi fra Martina Nedića za ovu nam-
jenu. U Srednjoj strukovnoj školi prije preseljen-
ja bit će potrebno porušiti stari dio škole koji 
je oštećen u olujnom nevremenu i neiskoristiv 
je, te urediti drvored, a poslije bi slijedili radovi 
prilagodbe ove škole učenicima osnovne škole 
Orašje. Zgradi Osnovne škole Orašje, s obzi-
rom na to da je montažnog tipa, ističe upotreb-
na dozvola i morat će se u skorijoj budućnosti 
ukloniti. Na tom mjestu planirano je proširenje 
zgrade Dječjeg vrtića Pčelica i izgradnja ve-
likog dvorišta za polaznike vrtića, te parkinga.

Profesionalni vojnici iz Francuske na 
obuci u Vojarni Sinovi Posavine

U krugu vojarne Sinovi Posavine u Buko-
voj Gredi u narednih mjesec dana održat 

će se sigurnosna redovna obuka za više od 
150 pripadnika profesionalnih vojnika iz Fran-
cuske. Tim povodom predstavnici francuskih 
oružanih snaga posjetili su gradonačelnika Gra-
da Orašja u zgradi Grada i upoznali ga sa svo-
jim aktivnostima, te obavijestili da će u narednih 
mjesec dana boraviti na području grada Orašja, 
kao i da nema razloga za zabrinutost stanovnika 
kad budu viđali njihova oklopna i druga profe-
sionalna vozila na cesti. Razgovarali su o stanju 
u svijetu, sigurnosti, lokalnoj politici i projektima. 

20. koordinacijski sastanak dužnosnika 
HDZ-a BiH održan u Grudama

U Grudama je održan 20. koordinacijski sas-
tanak dužnosnika HDZ-a BiH u izvršnoj vlas-

ti s lokalnih i županijskih razina predvođen pred-
sjednikom dr. Draganom Čovićem, a na kojemu 
je nazočio i Zvonko Milas, nositelj liste XI. izborne 
jedinice za izbor zastupnika u Sabor Republike 
Hrvatske, a u ime Grada Orašja gradonačelnik 
Marijan Oršolić. Domaćin susreta bio je Ljubo 
Grizelj, načelnik općine Grude. Razgovaralo se o 
provedbi zaključaka s prethodne sjednice, aktu-
alnoj političkoj situaciji i procesima u Bosni i Her-
cegovini posebice o pripremnim aktivnostima za 
izbore zastupnika u Sabor Republike Hrvatske.
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Svečano otvoren novi Dom zdravlja vrijedan dva milijuna maraka

U Orašju je službeno otvorena zgrada no-
vog Doma zdravlja. Svečanim presijecan-

jem vrpce službeno su objekt otvorili Zvonko 
Milas, izaslanik Vlade Republike Hrvatske, 
državni tajnik Središnjeg državnog ureda za Hr-
vate izvan RH, Marijan Oršolić, gradonačelnik 
Orašja, Damir Živković ministar zdravstva i 
socijalne politike u Vladi Županije Posavske 
i dr. Ivan Benković, ravnatelj Doma zdravlja 
Orašje. Projekt su zajednički podržali uz Vladu 
RH i Vlada Federacije BiH, Vlada Županije 
Posavske i Grad Orašje. Vrijednost objek-
ta veća je od dva milijuna maraka od čega je 
Vlada Republike Hrvatske darovala trećinu 
iznosa, malo manje od 700.00,00 KM preko 
Središnjeg državnog ureda za Hrvate izvan RH. 

„Izuzetno sam ponosan što je Vlada RH pre-
poznala ovaj projekt i sudjelovala u njegovoj 

realizaciji. Ova ustanova svojim završetkom 
znači jednu nadogradnju cjelokupnog života 
žitelja Orašja. To je ne samo medicinska skrb već 
i sigurnost ljudi koji ovdje žive jer to je povezano 
i s gospodarstvom, obrazovanjem i svim što je 
potrebno ljudima ovoga kraja, značajni su za op-
stojnost ljudi ovoga kraja. Vlada RH i dalje će sud-
jelovati u svemu onome što je potrebno za život 
Hrvata u BiH.“ poručio je državni tajnik Središnjeg 
državnog ureda za Hrvate izvan RH Zvonko Milas.

Na svečanosti je prigodne riječi u ime 
domaćina uputio i gradonačelnik Grada 

Orašja Marijan Oršolić: „Uz bolnicu imamo i novi 
Dom zdravlja, no iznimno je važno da imamo i 
potporu zdravstvenih ustanova u Hrvatskoj od 

Projekti

Osijeka, Slavonskog Broda, Vinkovaca i Zagre-
ba, tako da imamo najbolju zdravstvenu zaštitu 
za naše građane od kako je ovoga grada. Pri-
je rata imali smo samo jedan Dom zdravlja, s 
eventualno s jednim ili dva doktora, a danas 
smo dosegli do bolnice i uvjeta za vrhunsku 
primarnu zdravstvenu zaštitu.“ Gradonačelnik 
Oršolić naglasio je velike pomake u gospodarst-
vu Grada Orašja: „Imamo  nove investicije i 
ulagače, veliki su pomaci u građevinarstvu, u 
kulturnom sektoru jer ponikao je Kulturni cen-
tar Ivo Gregurević s modernom kino dvoranom, 
realiziran je projekt pročistača vode, i dalje 
vršimo proširenje vodovodne mreže, imamo 
čistu i pitku vodu, a to je za Posavinu jako bitno.“ 

O značaju zdravstvene zaštite u prigod-
nom je govoru istaknuo i predsjed-

nik Vlade Županije Posavske Đuro Topić. 

Gosti iz Hrvatske s domaćinima obišli su 
i Franjevački samostan u Tolisi, gdje je 

neophodna obnova tornjeva porušenih ti-
jekom olujnog vjetra, a potpora je potreb-
na i za izgradnja Spomen parka u Orašju, 
spomenika svim palim braniteljima u Posa-
vini, o čemu je bilo riječi tijekom susreta sa 
Udrugama proisteklim iz Domovinskoga rata. 

Dom zdravlja u Orašju na novoj lokaciji u 
blizini Županijske bolnice Orašje počinje 

sa radom od ponedjeljka 8.4.2024.godine.
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Odobren novi projekt prekogranične suradnje Orašje – Vinkovci - Ulcinj

Priprema Akcijskog plana energetski 
održivog razvoja i klimatskih promjena 

(SECAP) novi je projekt Grada Orašja koji 
će biti realiziran uz pomoć CRP-Centra za 
razvoj i podršku Tuzla. CRP tim održao je 

seriju pojedinačnih uvodnih (kick off) sas-
tanaka sa jedinicama lokalne samouprave 

(JLS) iz Bosne i Hercegovine, koje su na te-
melju javnog poziva odabrane da sudjeluju u 
ovom procesu. To su Čelić, Lopare, Orašje, 
Živinice i Kladanj. Sudionicima sastanaka, na 
kojem je Grad Orašje predstavljao pomoćnik 
gradonačelnika Vlado Stanić sa suradnicima, 
predstavljen je Green Kick projekt kao i prvi konk-
retni koraci koje je potrebno napraviti kako bi se 
pristupilo Sporazumu načelnika/gradonačelnika 
EU za klimu i energiju (Covenant of May-

Suradnja gradova Vinkovaca i Orašja nastav-
lja se vrijednim međunarodnim projek-

tom u sklopu kojeg će na Gradskoj deponiji u 
Orašju biti izgrađeno i spremljeno reciklažno 
dvorište te četiri polupodzemna kontejnerska 
spremnika za otpad. Prema riječima Marijana 
Oršolića, gradonačelnika Grada Orašja, ovo 
nije prvi projekt s Gradom Vinkovcima. „Želimo 
da Vinkovci budu glavni grad partner u svim 
trenutnim, ali i budućim projektima. Davno 
smo, dok sam bio premijer prije desetak go-
dina, prošli obuku i dobro smo koncipirani, a 
trenutno kotiramo kao jedan od tri najpriprem-
ljenija grada za ovakve projekte. Ovdje imamo 
što za naučiti, Vinkovci su netko i nešto u Hr-
vatskoj i Slavoniji, tako da želimo surađivati s 
njima, kao i sa Županjom, zemljopisno gledano 
to su nam najbliži gradovi.“ rekao je Oršolić. 

Cijeli projekt trajat će 30 mjeseci, vrijednost 
je 1,5 milijuna eura, 85% sufinanciran je iz 

fondove Europske unije, a ostalih 15% finan-
ciraju gradovi. Nositelj je Grad Orašje, dok su 
Grad Vinkovci i Općina Ulcinj iz Crne Gore part-
neri u projektu. U Vinkovcima će, kroz projekt, 
biti postavljena 43 podzemna spremnika za ot-
pad na 14 lokacija, a Ulcinj će dobiti kombini-
rani bager za održavanje njegovog odlagališta.

„Jedan od ekološki najvažnijih projekata ko-
jim smo korak bliže cilju potpune zelene tran-

zicije Vinkovaca, predstavili smo u sklopu rad-
nog sastanka s našim partnerima iz Orašja, 
gradonačelnikom Marijanom Oršolićem i nje-
govim suradnicima. Ovakvi zajednički projekti 
uvelike doprinose onome čemu svi težimo, 
ulasku u Eurosku uniju, Bosne i Hercego-
vine i  brisanju granice na Savi i zajedničkom 
životu u krugu obitelji europskih naroda.“ re-
kao je gradonačelnik Vinkovaca Ivan Bosančić 
na sastanku održanom u Vinkovcima.

Grad Orašje priprema Akcijski plan energetski održivog razvoja 
i klimatskih promjena 
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ors), formirani su radni timovi i radne grupe i 
praktično otpočeo je proces izrade SECAP-a.

Centar za razvoj i podršku CRP iz Tuzle u 
Bosni i Hercegovini, u partnerstvu sa Fon-

dacijom za razvoj sjevera Crne Gore iz Nikšića 
i Smart kolektivom iz Beograda, Srbija, vodi 
aktivnosti pripreme Akcijskih planova ener-
getski održivog razvoja i klimatskih promjena 
(SECAP) za odabrane JLS u okviru projekta 
„Green Kick“. Odabrane JLS dobit će podršku 
za razvoj SECAP-a u vidu tehničke pomoći, 
koja uključuje pružanje savjetodavnih usluga i 
angažiranje stručnjaka za izradu dokumenata, 
koji će usko surađivati s timovima JLS. Tijekom 

ovog procesa biće organizirane aktivnosti za za-
poslene u lokalnoj upravi koje se tiču izgradnje 
kapaciteta, poput obuka, radionica ili seminara.

Trajanje Green Kick projekta je prosinac 2023. 
– ožujak 2026. godine. Projekt je dio Europ-

ske klimatske inicijative. EUKI je instrument za 
financiranje projekata, Njemačkog federalnog 
ministarstva ekonomskih poslova i klimatske 
akcije (BMWK). EUKI-jev konkurs za odabir 
projektnih ideja proveo je Deutsche Gesells-
chaft für Internationale Zusammenarbeit (GIZ) 
GmbH. Sveobuhvatni cilj EUKI-ja je poticanje 
klimatske saradnje unutar Europske unije (EU) 
kako bi se smanjile emisije stakleničkih plinova.

68 tisuća eura od hrvatskog Ministarstva regionalnog razvoja i fondova 
EU za prekogranični projekt Vinkovaca i Orašja

U Mostaru je upriličena dodjela 88 ugo-
vora o financiranju u sklopu Programa 

prekogranične suradnje između Republike 
Hrvatske i Bosne i Hercegovine za 2024. 
godinu u vrijednosti od 4.2 milijuna eura.

Ugovore je korisnicima uručio hrvatski mini-
star regionalnoga razvoja i fondova Europ-

ske unije Šime Erlić. U ime Grada Orašja Ugovor 
o financiranju projekta „Zajedničkim snagama 
za kvalitetnije življenje“ preuzela je pomoćnica 
Gradonačelnika Andrijana Dujmenović. Projekt 
„Zajedničkim snagama za kvalitetnije življenje“ 
zajednički je projekt Grada Orašja i Grada Vinko-
vci koji su vodeći partner, a odnosni se na izgrad-
nju vodovodne mreže u Oštroj Luki i cestovne in-
frastrukture u Vinkovcima i vrijedan je skoro 300 
tisuća eura. Grad Orašje dobio je 67.987,58 eura, 
a Vinkovci tisuću i pol eura manje od tog iznosa, 

dok će ostatak projekta zajednički financirati. 

Cilj Programa jest jačanje prekogranične 
suradnje između Republike Hrvatske i 

Bosne i Hercegovine kroz gospodarsku, soci-
jalnu i demografsku revitalizaciju pograničnog 
područja te pružanje potpore Hrvatima u Bos-
ni i Hercegovini. „Riječ je o dodjeli 88 ugovora 
općinama, gradovima, udrugama, organizaci-
jama, crkvama, donosno župama i brojnim 
drugima s područja BiH i područja Republike 
Hrvatske koji su zajednički udružile snage kako 
bi radile na kulturnim, obrazovnim, sportskim i 
brojnim drugim projektima s ciljem unapređenja 
suradnje i zajednički stvarali dodanu vrijednost 
za sve stanovnike BiH i Republike Hrvatske u 
pograničnom području.“, istaknuo je uoči dod-
jele ugovora hrvatski ministar regionalnoga 
razvoja i fondova Europske unije Šime Erlić.
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Na događaju održanom u Sarajevu prezenti-
ran je Priručnik za uspostavljanje sistema 

za efikasno upravljanje imovinom u jedinicama 
lokalne samouprave (JLS) te postignuti rezul-
tati u uspostavljanju takvog sustava u 18 loka-
lnih samouprava širom Bosne i Hercegovine 
(BiH) među kojima je i Grad Orašje. Dobre prim-
jere prakse iz Grada prezentirala je nazočnima 
pomoćnik gradonačelnika za prostorno uređenje 
i imovinsko-pravne poslove Manda Rezo, a na 
sastanku je bio nazočan i gradonačelnik Mari-
jan Oršolić. Imovina je jedan od najvažnijih i 
najvrjednijih resursa kojim raspolažu lokalne 
samouprave. Efikasnim upravljanjem imovinom 
omogućava se bolje pružanje javnih usluga, za-
dovoljavanje potreba građana, kao i ostvarivanje 
društvenih, ekonomskih i financijskih koristi za 
lokalne samouprave. Ove lokalne samouprave 
partneri su u implementaciji aktivnosti u ok-

PIPLS: Efikasno upravljanje imovinom unapređuje rad lokalnih samouprava

viru Projekta unapređenja efikasnosti lokalnih 
usluga (PIPLS) u BiH, kojeg primarno financira 
Švedska, a provodi Razvojni program Ujed-
injenih nacija (UNDP) u BiH. PIPLS projekat 
ima za cilj unaprijediti pristup ključnim javnim 
uslugama kroz bolje upravljanje imovinom i 
povećanje ulaganja u lokalnu infrastrukturu.

Potpisan ugovor s federalnim ministrom prostornog uređenja o 
sufinanciranju projekata 

U dvorani za sjednice Vlade Županije Posavs-
ka upriličeno je potpisivanje ugovora s fed-

eralnim ministrom prostornog uređenja Željkom 
Nedićem. Potpisivanju su nazočili predsjednik 
Vlade Županije Posavske Đuro Topić, suradn-
ici federalnog ministarstva prostornog uređenja, 
ministrica prosvjete, znanosti, kulture i sporta 
ŽP Ana Andrić, gradonačelnik Orašja Marijan 

Oršolić, načelnica Općine Odžak Nada Ćulap, 
načelnik Općine Domaljevac-Šamac Stjepan 
Piljić, ravnatelj Županijske uprave civilne zaštite 
Ilija Jezidžić i gvardijan Franjevačkog samo-
stana Tolisa fra Mario Jurić. Za realizaciju pro-
jekata na prostoru Županiji Posavskoj potpisani 
su ugovori sukladno provedenim javnim poz-
ivima u ukupnom iznosu od 1.350.000,00 KM. 
Na području grada Orašja novci su dobiveni 
za Franjevački samostan Tolisa i to za izradu 
projektno-tehničke dokumentacije, rekonstruk-
cije i obnove zvonika 50,000.00 KM, zatim za 
Grad Orašje za rekonstrukciju cestovne infras-
trukture 250,000.00 KM i rekonstrukciju ceste 
MZ Vidovice 50,000.00 KM, te za utopljavanje 
zgrade Doma kulture u Tolisi 24.500,00 KM i 
zgrade dječjeg vrtića “Pčelica” Orašje 39.500,00 
KM. Federalno ministarstvo prostornog uređenja 
izdvojilo je sredstava i za Srednju strukovnu 
školu Orašje 100.000,00 KM, za zamjenu krova 
na zgradi Općinskog suda u Orašju 90.000,00 
KM i na zgradi Vlade Županije Posavske u 
Orašju 90.000,00 KM. Ugovore za Grad Orašje 
potpisao je gradonačelnik Marijan Oršolić.



INFORMATIVNI BILTEN GRADA ORAŠJA

14 Broj 53

Projekti

Ugovoreno redovno održavanje asfaltiranih i neasfaltiranih cesta 

Firma Dejokop iz Boka zadužena je za re-
dovno održavanje asfaltiranih i neasfalti-

ranih cesta, te sekundarne kanalske mreže na 
području grada Orašja za ovu godinu. Ugo-
vore o tome potpisali su u ime Grada Orašja 
gradonačelnik Marijan Oršolić i u ime firme De-
jokop direktorica Tanja Džijan. Grad Orašje izd-
vojit će iz Proračuna 29.250,00 KM za redovno 
održavanje neasfaltiranih cesta i sekundarne 
kanalske mreže koje podrazumijeva nabavu, 
dovoz i razastiranje šljunka, kamenog materi-
jala, strojno poravnavanje i zatvaranje udarnih 
rupa na makadamskim cestama, te iskope 
kanala i druge potrebne radove za održavanje 
sekundarne kanalske mreže. Redovno 
održavanje asfaltiranih cesta koštat će malo više 
od 45 tisuća maraka a podrazumijeva krpanje 
udarnih rupa asfaltom, rezanje asfalta i strojno 
presvlačenje asfaltom, kao i uređenje bankina.

Održana 76. manifestacija „Kostrčki vrabac“

Pod supokroviteljstvom Grada Orašja održana 
je 76. po redu tradicionalna zabavno-kultur-

no-sportska manifestacija „Kostrčki vrabac“ koja 
se organizira na Praznik rada odnosno 1. svib-
nja u Kostrču. Ove godine trajala je dva dana. 
U utorak 30. travnja ispred Osnovne škole u 
Kostrču krenula je biciklijada s oko 100 sudi-
onika po mjestima grada Orašja u dužini od 20-
ak kilometara, a završila je na istom mjestu uz 
pripremljen roštilj i zabavu za sve sudionike. Na 
sam Praznik rada 1. svibnja na nogometnom 
igralištu HNK Kostrč održane su tradicionalne 
starinske seoske igre: bacanje kugle, skakanje 
u dalj, nošenje lopte na grudima, povlačenje 

konopa u muškoj i ženskoj kategoriji, te dječje 
utrke, kao i utrka za one Kostrčane koji imaju 
više od 65 godina. Oko 500 okupljenih mještana 
imalo je priliku kupiti tombolu, a uz vrijedne 
novčane nagrade i bonove mogli su osvojiti i 
dječje i takozvano veliko bicikle. Manifestacija je 
završila čitanjem „Vrapca“ – šaljivog rimovanog 
teksta koji je i ove godine otkrio sve nestašluke i 
druge događaje koje su Kostrčani željeli sakriti. 
Uz mještane na Kostrčkom vrapcu bili su prisutni 
i predstavnici vlasti: predsjednik Vlade Županije 
Posavske Đuro Topić, ministar zdravstva i soci-
jalne politike Županije Posavske Damir Živković 
i gradonačelnik Grada Orašja Marijan Oršolić.
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Društvene djelatnosti 

Moto susreti u Orašju: Više od 3.000 bajkera uživalo u bogatom programu 

Završeni su 32. Internacionalni moto susreti 
Moto kluba Posavac Orašje koji su ove go-

dine okupili najveći broj moto klubova i motor-
ista iz brojnih zemalja. Moto susreti u Orašju 
obvezna i nezaobilazna destinacija na moto 
mapi godišnjih manifestacija. Pet dana trajanja, 
najsadržajniji program, brojni koncerti, defile 
motorista, vrhunska organizacija i gostoprim-
stvo s više od 3.000 motorista iz raznih zemalja 
svijeta, doprinijeli su da ovogodišnji moto sus-
reti dosegnu rekord u odnosu na dosadašnje 
manifestacije. Stoga i ne čudi da u Orašje svake 
godine dolazi sve veći broj motociklista, koji su 
ovu sredinu učinili prepoznatljivom turističkom 
moto destinacijom, a zadovoljstvo susretima nije 
skrivao ni predsjednik MK Posavac Orašje Ivica 
Filipović. Velika je to nagrada za uložen trud i 
pripreme ne samo za ove dane, nego i za moto-
ciklizam i moto priču uopće. Lokalna zajednica 
redovito pruža potporu ovoj manifestaciji, koja 
je vrlo važna za promociju naše sredine. „Grad 
Orašje i Federalno Ministarstvo okoliša i turizma 
zajedno će financijski pokriti i dovršiti započete 
infrastrukturne radove. Mogu vam obećati da 
ćemo u narednih par godina zajednički uložiti 
više stotina tisuća maraka u infrastrukturu, u 
ovaj kamp i u Moto klub s ciljem poboljšanja tu-

rizma, pa i ekonomskog jačanja Grada Orašja, 
kako bi se ovakvi susreti, koji prije svega raz-
vijaju prijateljstvo, mogli i dalje vrlo uspješno 
odvijati. Svake godine manifestacija napreduje, 
što potvrđuje podatak da u vrijeme trajanja moto 

susreta, naš grad posjeti oko 3 tisuće motor-
ista. Ovo je i gospodarska i turistička manifes-
tacija, a kroz ovakve susrete širi se pozitivna 
slika koju ljudi s dobrim zapažanjima prenose 
u svoje sredine“, kazao je gradonačelnik Mari-
jan Oršolić, koji je i otvorio ovogodišnje susrete. 

Moto susrete u Orašju prvi puta posjetila je 
federalna ministrica okoliša i turizma Nasiha 

Pozder, a u kamp MK Posavac stigla je u pratnji 
gradonačelnika Oršolića. Uz ostalo je istaknula 
kako je Posavina prostor u kojem tranzitni, pa i 
ovakva vrsta turizma, ima što ponuditi gostima 
koji dolaze u BiH. „To je prilika koju treba iskoris-
titi, a mi ćemo pomoći da se ovakav turizam raz-
vije u svojim mogućnostima. Posavina je uistinu 
pouzdan partner, jer kada dolazim na razgovore 
o podršci, mene zanima koliko su spremni pro-
jekti. To je prvi signal da ovdje domaćinski uprav-
ljate lokalnom zajednicom i takve napore treba 
podržati“, poručila je ministrica Nasiha Pozder. 

Moto susreti su završeni 5. svibnja, ali je 
moto kamp Posavca, s neophodnom in-

frastrukturom, otvoren besplatno za sve mo-
toriste i sve putnike koji se žele odmoriti 
u kampu, tijekom svog proputovanja ovim 
područjem, ili dolaze izravno u Orašje.
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106. HVO brigada Orašje obilježila 32. obljetnicu utemeljenja

Društvene djelatnosti 

15. svibnja 1992.godine ustrojena je legendarna 
106. HVO brigada Orašje, koja je u svojim re-

dovima imala blizu 5.500 neustrašivih pripadnika. 
Stalnih je bilo 3.500, ranjeno je blizu 1.000 bran-
itelja, a za slobodnu i nepokorenu rodnu grudu, 
život je dao 271 pripadnik 106. HVO brigade. 

Svečanost obilježavanja 32. obljetnice ute-
meljena započela je polaganjem vijenaca na 

spomen obilježju „Polju“ Vidovice za poginule 
branitelje iz Republike Hrvatske i na Središnjem 
spomen obilježju, nakon čega je slavljena Sveta 
Misa u Župi blaženog Alojzija Stepinca u Orašju.

U gradskom parku, kod oba Spomen obilježja, 
u nazočnosti velikog broja građana Orašja 

i gostiju, brojna izaslanstva braniteljskih udruga 
iz BiH i RH, zatim predstavnici civilnih struktura 
vlasti Grada i Gradskog vijeća Orašje, Vlade i 
Skupštine Županije Posavske, Konzulata RH u 
Orašju i Tuzli, političkih stranaka, te predstavnici 
gradova i županija u Republici Hrvatskoj položila 
su vijence i upalila svijeće u znak sjećanja na 
271 poginulog pripadnika 106. HVO brigade 

Orašje. Opijelo su molili fra Bono Kovačević, 
te glavni oraški imam Redžo efendija Sivić. 
Program je nastavljen svečanom akademi-
jom u dvorani Kulturnog centra Ivo Gregurević.

Tijekom Domovinskog rata, 106. HVO brigada 
Orašje imala je neprocjenjivu potporu iz Re-

publike Hrvatske. Uz pripadnike HVO-a, pridružili 
su se i dragovoljci iz svih krajeva Republike Hr-
vatske, dajući sve od sebe u obrani ovog kraja. 
Moralnu potporu i dodatnu snagu branitelji su 
dobili zbrinjavanjem žena, djece i starije popu-
lacije u Republici Hrvatskoj, koja i danas pruža 
važnu potporu braniteljima, njihovim obiteljima 
te ratnim vojnim invalidima, kao i Hrvatima u BiH.

Obljetnica 106. HVO brigade Orašje još jed-
nom je pokazala snagu i zajedništvo hr-

vatskog naroda, kao i odlučnost da se čuva 
sjećanje na sve one koji su dali svoj doprinos u 
obrani domovine. Ovaj događaj je posveta svim 
braniteljima, njihovim obiteljima i svima koji su 
sudjelovali u očuvanju slobode i neovisnosti.

Glazbeni recital povodom inauguracije pianina 

U dvorani Muzeja Franjevačkog samostana 
Tolisa Vrata Bosne održan je koncert na 

novom klaviru – pianinu kojeg su zajednički 
kupili Grad Županja, Grad Orašje i Franjevački 
samostan Tolisa. Nastupila su dva svjetski 
poznata glazbenika: Konstantin Krasnitski 
na klaviru i Mario Zbiljski na braču i bisernici. 

Uz brojne osobe iz javnog, kulturnog, 
političkog i vjerskog života grada Orašja 

i Županije Posavske, koncertu je nazočila i 
gospođa Jadranka Modrić, konzulica Republike 
Hrvatske u Orašju, gospodin Damir Juzbašić 
gradonačelnik susjednog Grada Županje i 

gradonačelnik Grada Orašja Marijan Oršolić.

Nakon kratkih uvodnih pozdrava koje je iz-
rekao gosp. Jozo Jezerčić, ravnatelj Muze-

ja Vrata Bosne, uslijedio je četrdesetominutni 
glazbeni recital. Prvo je nastupio poznati pija-
nist Konstantin Krasnitski koji je na pianinu iz-
veo Sonatu za klavir br. 13 u A-duru poznatog 
austrijskog skladatelja Franza Schuberta, a za-
tim mu se na podiju pridružio Mario Zbiljski te 
su u nadigravanju pijana i tamburice izveli splet 
rumunjskih plesova mađarskog skladatelja Bele 
Bartoka. Publiku su digli na noge odličnom iz-
vedbom Concertinata za tamburu i klavir jed-
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Gradonačelnik nakon glasanja za Hrvatski sabor: Očekujem legalnu vlast koja 
će dovesti do boljitka Hrvata

nog od najizvođenijih hrvatskih skladatelja, 
gosp. Davora Bobića, koji je i sam nazočio 
koncertu u velikoj dvorani Muzeja Vrata Bosne.

Po završetku programa nazočnima se obra-
tila gospođa Magdalena Mišković, pred-

sjednica Ansambla „Raščica“. Zahvalila je gos-
podinu Marijanu Oršoliću i gospodinu Damiru 
Juzbašiću na pomoći pri nabavci pianina. Budući 
da su koncert pratili i članovi zborova, učenici 
glazbene škole i glazbene sekcije Ansambla 
„Raščica“, gospođa Mišković izrazila je nadu 
da će ovakvih koncerata u budućnosti biti sve 
više i više te da će netko od sadašnjih polazni-
ka glazbene škole i sekcije uskoro biti polaznik 
Akademije za umjetnost i kulturu Sveučilišta J. J. 
Strossmayera u Osijeku odakle su i došli gosti.

Gradonačelnik Grada Orašja Marijan Oršolić 
glasao je u Orašju na Izborima za Hrvatski 

sabor na biračkome mjestu 11. izborne jedinice 
u Sportskom kulturnom centru – Sportskoj dvo-
rani Orašje. Nakon što je obavio građansku 
dužnost kazao je: „Prvo mi je čast što mogu 
ja i svi građani Orašja prvi put glasati u našem 
gradu jer imamo Konzulat RH i to će bitno 

olakšati samo glasanje i nema više potrebe za 
putovanje to Tuzle. Očekujem da ćemo u Hrvat-
skoj dobiti legalnu vlast koju će narod potvrditi 
i ta vlast bi trebala dovesti do daljnjeg boljitka 
i Republike Hrvatske, ali i do daljnjeg boljitka 
Hrvata u Bosni i Hercegovini.“ Prvog dana gla-
sanja svoje biračko pravo iskoristio je i pred-
sjednik Gradskog vijeća Orašje Stanko Vincetić. 

Parlamentarni izbori Republike Hrvatske 
za njene državljane pa tako i za Hrvate u 

Županiji Posavskoj održavaju se dva dana 16. 
i 17. travnja. Od ukupno 110 glasačkih mjes-
ta, 43 su u Bosni i Hercegovini, te će hrvatski 
državljani moći svoje pravo glasa u 11. Izbor-
noj jedinici iskoristiti u sedam gradova od 7 do 
19 sati. Prema podacima Državnog izbornog 
povjerenstva Republike Hrvatske u iseljeništvu 
je aktivno registrirano 222.300 osoba, od čega 
je u BiH registrirano oko 100 tisuća glasača, 
od čega u Konzulatu u Orašju 10.253 glasača 
raspoređenih na četiri biračka mjesta u Sport-
skom kulturnom centru – Dvorani Orašje.
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Dan Republike Hrvatske obilježen u Orašju 

Društvene djelatnosti 

Konzulat Republike Hrvatske u Orašju obilježio 
je Dan državnosti Republike Hrvatske po prvi 

put u Orašju. U Kino dvorani Orašje održan je 
koncert i plesni nastup dvaju KUD-ova. Nastu-
pili su KUD Ploče iz Ploča i KUD Kralj Tomislav 
iz Tolise. Njihove nastupe upotpunio je pjevač 
Mirjan Bukmir koji je izveo nekoliko skladbi uz 
glazbenu pratnju glazbenika KUD-a Leopold iz 
Ploča. Konzulica Jadranka Modrić zahvalila je 
svim gostima koji su uveličali proslavu najvećeg 
državnog praznika Republike Hrvatske, a uz 
brojne predstavnike izvršne i zakonodavne 
vlasti u Županiji Posavskoj i Gradu Orašju, bili 
su predstavnici diplomatskih misija u BiH. Drugi 
dio programa bio je u znaku druženja svih sudi-
onika u hotelu Navis, a tom prigodom je konzu-
lica Jadranka Modrić podsjetila nazočne kako 
je došlo do otvaranja Konzulata RH u Orašju i 
zahvalila svim ljudima koji su najzaslužniji što 
Orašje danas ima Konzulat. Začetnici ideje 
da se otvori Konzulat u Orašju, navodi konzu-

lica, bili su predsjednik Vlade ŽP Đuro Topić, 
gradonačelnik Orašja Marijan Oršolić i gener-
alni konzul RH u Tuzli Ivan Bandić. Naglasila je 
kako smatra da su u cijelosti opravdali otvaranje 
konzulata u Orašju i ispunili očekivanja građana.

„U proteklih desetak mjeseci kroz konzulat je 
prošlo par tisuća stranaka, izdali smo 1.200 

putovnica i zaprimili jako puno konzularnih pred-
meta. Uvijek smo se trudili biti na pomoći, svima 
izaći u susret i vjerujem da ste zadovoljni našim 
radom“, poručila je Jadranka Modrić i naglasi-
la: „Od kada sam došla u Orašje, nakon dugo 
vremena sam osjetila taj nacionalni naboj među 
vama. Shvatila sam da su ovdje ljudi koji vole 
Hrvatsku i zato vam uistinu hvala. Hvala vam što 
baštinite hrvatsku kulturu, jezik i običaje, hvala 
vam što ne zaboravljate one koji su najzaslužniji 
za ovo što danas imamo, što ne zaboravljate 
naše hrvatske branitelje koji su temelj ove naše 
hrvatske državnosti, naše slobode i neovisnosti“.

U Orašju održano glasanje na izborima za Europski parlament

Predsjednik Hrvatske demokratske zajednice Bosne i Hercegovine dr. Dragan Čović gla-
sao je na izborima za Europski parlament u Školskom centru fra Martina Nedića u Orašju, u 

nazočnosti zamjenice predsjednika i predsjedateljice Vijeća ministara Bosne i Hercegovine Bor-
jane Krišto te dopredsjednice i zastupnice u Zastupničkom domu Parlamentarne skupštine BiH 
Darijane Filipović. U izjavi za medije nakon glasanja, predsjednik Čović je izrazio očekivanja da 
će danas žitelji Bosne i Hercegovine prepoznati značajnost glasanja za Europski parlament. "Da-
nas smo u prigodi dati svoj glas za Europski parlament, a to je posebna privilegija za nas u Bosni 
i Hercegovini i drago mi je da taj čin vežemo za Orašje. Ovih dana smo bili u prigodi biti ovd-
je u Orašju, i predsjedateljica Vijeća ministara Borjana Krišto i naša državna zastupnica Darijana 
Filipović, te zajedno s brojnim prijateljima smo se opredijelili i vrlo jasno definirali svoj put ka Eu-
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18. manifestacija Dani Tolise 

ropskoj uniji. Da nije bilo predsjedateljice Vijeća ministara i puno onih koji su pomagali gospodinu 
Plenkoviću teško da bi mi danas otvarali pregovaračke procese i pripremili se za njih u Bosni i 
Hercegovini i zbog toga mislim da je ovo značajno za nas i da imamo svoj glas u Europskom par-
lamentu. Vjerujem da će to prepoznati svi žitelji Bosne i Hercegovini.” kazao je predsjednik Čović. 

Predsjednik Gradskog vijeća Orašje Stanko Vincetić i Gradonačelnik Grada Orašja 
Marijan Oršolić glasali su također u Orašju, dok je šef Ureda Gradonačelnika Ili-

ja Baotić svoje glasačko pravo ostvario u Londonu, u Veleposlanstvu Republike Hrvat-
ske u Ujedinjenom Kraljevstvu, jer je, privatno, tamo boravio za vrijeme održavanja izbora. 

Pred velikim brojem mještana Tolise, visokih 
uzvanika i gostiju, predsjednica FBiH Lidi-

ja Bradara proglasila je otvorenom manifes-
taciju Dani Tolise, koja se ove godine održava 
18. put. Izrazila je zadovoljstvo što je i ove go-
dine pokrovitelj i obećala potporu sve do kraja 
svog mandata. Domaćinima je poručila kako 
im na zajedništvu zavide i trebaju zavidjeti i 
puno veće sredine širom BiH koje imaju slične 
manifestacije. U ime Organizacijskog odbora, 
predsjednik Daniel Dominković, ujedno i pred-
sjednik Zaklade Terra Tolis, u svojem obraćanju 
zahvalio je svima koji pružaju potporu manifes-
taciji, osobito medijima. Dominković je naglasio 
kako je program svake godine sve bogatiji, a s 
njim se povećava i broj osoba koje žele sudjelo-
vati u organizaciji. Federalna ministrica kulture 
i sporta Sanja Vlaisavljević, svoj nadahnuti go-
vor je započela o ljudima iz Posavine za koje je 
kazala kako su vrlo postojani i ponosni ljudi koji 
vole svoj kraj. U ime Grada Orašja obratio se 
predsjednik Gradskoga vijeća Stanko Vincetić, 
te uz ostalo kazao kako manifestacija raste 
svake godine s novim sadržajima, a sve ono što 
je bilo prošle godine, ponavlja se u još boljem 
i ljepšem ruhu. –„I baš kada se misli da se ne 

može dalje i bolje, ova manifestacija iznova 
iznenadi, jer organizatori uvijek pomiču ljest-
vicu s novim i sadržajnijim programom, kao što 
je dolazak Ansambla Lado. Želim da vam i ovi 
18. Dani Tolise budu nešto što će te pamtiti do 
kraja svog života“, naglasio je Stanko Vincetić.

Svečano otvorenje manifestacije odvijalo 
se u umjetničkom ambijentu, jer je ujedno 

u dvorani bila postavljena izložba slika liko-
vne kolonije. Glazbeni ugođaj bio je u znaku 
odličnog nastupa etno grupe „Makara“ u sas-
tavu: Tunja Oršolić Makarić sa dva sina Mariom 
i Krunoslavom, a posebnost izvedbi dala je i 
talentirana Tea Dominković. Njihova je glaz-
ba duboko nadahnuta običajima i folklorom 
Posavine, pa su u napjevima donijeli dašak 
nekih prošlih vremena sa modernim štihom.
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